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                                                             Protokół Nr 1/24 

z posiedzenia 

Komisji Finansowo-Gospodarczej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 27 maja 2024 r. 

Ad 1. 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępcę prezydenta miasta oraz kierowników Urzędu Miasta, dokonał 

przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło. Obrady rozpoczęto 27 maja 2024 o godz. 16:00, a 

zakończono o godz. 16:43 tego samego dnia. Na statutową liczbę 18 radnych w chwili 

rozpoczęcia obrad obecnych było 8 członków komisji. Obecność członków komisji, radni 

potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja oraz podpis 

na liście obecności (lista obecności stanowi załącznik do nin. protokołu). Przewodniczący 

poinformował, że obrady komisji są prawomocne. Obrady odbyły się stacjonarnie w sali 

konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźle, za 

pośrednictwem systemu eSesja.  

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

Obecni: 

1. Hanna Białas 

2. Wiesław Fąfara - nieobecny 

3. Wojciech Jagiełło 

4. Andrzej Kopacki 

5. Jacek Król 

6. Małgorzata Lipczyńska 

7. Adam Oczoś 

8. Ewa Odulińska 

9. Fabian Pszon 

10. Ireneusz Wiśniewski nieobecny 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli : 

 

1. Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu; 

2. Anna Brągiel, dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy „Promyczek”; 

3. Anna Kowalska, Środowiskowy Dom Samopomocy ,,Promyczek”; 

4. Beata Kaczyńska-Pogwizd, kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki; 

5. Beata Pierzchlewicz, kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych; 

6. Ewelinę Badurek, główna księgowa Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie Koźlu; 

7. Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa; 

8. Jacek Bednarek, kierownik Wydziału Informatyki; 

9. Jagoda Zmarzł, kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów i Eksploatacji; 

10.     Joanna Hariasz, skarbnik miasta Kędzierzyn-Koźle; 

11.     Joanna Makowiecka, kierownik Wydziału Działalności Gospodarczej; 

12.     Joanna Ciosek główna księgowa Miejskiej Biblioteki Publicznej  
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13. Józef Muc, kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego;  

14. Katarzyna Mąka, dyrektor MZOOiW w Kędzierzynie Koźlu;   

15. Klaudiusz Widera, radca prawny Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle; 

16. Krzysztof Wołynkiewicz, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i 

inwestycyjno-remontowej w Kędzierzynie-Koźlu; 

17. Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia; 

18. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Planowania Przestrzennego w Kędzierzynie-Koźlu; 

19. Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału Zarządzania Drogami w Kędzierzynie-Koźlu; 

20. Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu. 

21. Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w 

Kędzierzynie-Koźlu; 

22. Teresa Głuszek, kierownik Wydziału Informacji i Promocji Miasta; 

23. Tomasz Radłowski, dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie-

Koźlu; 

 

proponowany porządek posiedzenia Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle:  

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór wiceprzewodniczącego komisji. 

3. Wnioski do porządku obrad. 

4. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego za rok 2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działki nr: 1540/8, 1558/3, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Kędzierzyn, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działka nr 534/2, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Cisowa, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2024. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2039. 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski 

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad 2.  

Wybór wiceprzewodniczącej/go komisji. 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło zgłosił kandydaturę radnej Hanny Białas na 

wiceprzewodniczącą komisji Finansowo-Gospodarczej.  

 

Radna Hanna Białas wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Nie zgłoszono innych kandydatur.  

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie: 
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Głosowano w sprawie: 

Zamknięcia listy kandydatur na wiceprzewodniczącego komisji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Hanna Białas, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Fąfara, Jacek Król, Fabian Pszon, Ireneusz Wiśniewski 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Hanny 

Białas na wiceprzewodniczącą komisji Finansowo-Gospodarczej.  

Głosowano w sprawie: 

Radna Hanna Białas kandydatka na wiceprzewodniczącą Komisji Finansowo-Gospodarczej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, Ewa Odulińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Hanna Białas 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Fąfara, Jacek Król, Fabian Pszon, Ireneusz Wiśniewski 

Radna Hanna Białas została wybrana na wiceprzewodniczącą Komisji Finansowo-

Gospodarczej.  

 

Ad 3.  

 

Wnioski do porządku obrad. 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poinformował, że do proponowanego porządku 

komisji wpłynął projektu uchwały w sprawie ustanowienia zwolnienia z podatku od 

nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego udzielenia, 

zaproponował głosowanie o wprowadzenie do porządku obrad ww. projektu.  

 

Głosowano w sprawie: 

o wprowadzenie do porządku obrad - projektu uchwały w sprawie ustanowienia zwolnienia z 

podatku od nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego 

udzielenia. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

3. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego za rok 2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działki nr: 1540/8, 1558/3, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Kędzierzyn, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działka nr 534/2, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Cisowa, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia zwolnienia z podatku od 

nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego 

udzielenia.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2024. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2039*. 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad 4.  

Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego za rok 2023 (sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego za rok 2023 oraz informacją RIO) 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poinformował, że radni otrzymali obszerne 

sprawozdanie z wykonania budżetu miasta wraz z informacją o stanie mienia komunalnego za 

rok 2023. Materiał został zamieszczony na stronie BIP oraz eSesja. 

 

Radny Adam Oczoś poinformował, że do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 

2023 jest pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło dodał, że ww. wymieniona opinia RIO została 

zamieszczona na portalu eSesja w materiałach. Otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, 

poddał pod głosowanie: 

 

Głosowano w sprawie: 

Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego za rok 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Hanna Białas, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Król 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Fąfara, Fabian Pszon, Ireneusz Wiśniewski 
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Komisja stosunkiem głosów: „za” – 6, ,,przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1,  

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu miasta wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego za rok 2023. 

 

 

Ad 5.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działki nr: 1540/8, 1558/3, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Kędzierzyn, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle (projekt 

uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały 

z którym się zapoznali, otworzył dyskusję.  

 

Radny Jacek Król zapytał o zamysł zamiany działki na rzecz powiatu. 

 

Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Planowania Przestrzennego w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśniła, że nie jest to zamiana a 

darowizna. Na działce jest wybudowana ścieżka rowerowa przez Powiat i należy dokonać 

regulacji prawnych. 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie: 

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej oznaczonej jako 

działki nr: 1540/8, 1558/3, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie ewidencyjnym 

Kędzierzyn, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle..  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Hanna Białas, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Król 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Fąfara, Ireneusz Wiśniewski 

 

Komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1,  

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  
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Ad 6.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działka nr 534/2, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Cisowa, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle (projekt uchwały 

stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały 

z którym się zapoznali, otworzył dyskusję, nikt nie zabrał głosu, poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej oznaczonej jako 

działka nr 534/2, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie ewidencyjnym Cisowa, 

stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Hanna Białas, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Król 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Fąfara, Ireneusz Wiśniewski 

 

Komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1,  

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

 

Ad 7.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2024 (projekt 

uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały 

z którym się zapoznali, otworzył dyskusję. 

 

Radna Ewa Odulińska zapytała o zadanie z załącznika nr 8, skreśla się zadanie inwestycyjne 

remont sali gimnastycznej w Szkole Nr 15, zapytała o powód. 

 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta poinformowała, że szkoła otrzymała kwotę 50 tys. zł na 

zadanie lecz kwota była niewystarczająca na modernizację sali, ponieważ pierwotnie 

planowano modernizację a nie remont. Po analizie uznano, że należy przeprowadzić duży 

remont i koszt zadania oscyluje w kwocie ok 500 tys. zł, lecz gmina nie ma wystarczających 

środków w budżecie w tym roku. Dlatego  na wniosek dyrektora zadanie zostało zdjęte z 

budżetu. Środki zostaną przekazane na modernizację placu zabaw w Szkole Nr 10, gdyż szkoła 

otrzymała opinię sanepidu i należy dopełnić formalności.   
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Radny Fabian Pszon zapytał o niedoszacowanie zadania.  

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poinformował, że była zaplanowana modernizacja  

sali gimnastycznej  lecz po ekspertyzie okazało się, że niewielki remont nie rozwiąże problemu 

i należy zwiększyć zakres remontu. 

 

Radny Fabian Pszon zapytał o zadanie zwiększenie dochodów, Dotacja celowa w ramach 

programów finasowania ze środków UE”  na kwotę 450 tys. zł. 

 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że otrzymano środki z programu Dugnat, w kwocie 

ponad 450 tys. zł, zostaną przeznaczone na inwestycje, modernizację budynku byłej szkoły nr 

6 w związku z budową tam  mieszkań specjalnych.  

 

Radny Fabian Pszon zapytał o kwotę 800 tys. zł. z Polskiego Ładu.  

 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że wpłynęły mniejsze kwoty z Polskiego Ładu na 

zadania po przetargach dot. ul. Grabskiego, Nektarowej i Sienkiewicza. Gmina zakładała 

większe wydatki i dochody wyższe ,niż zaplanowano i po przetargach należy zmniejszyć kwoty 

i dostosować dochody do kwot osiągniętych w przetargach w zadaniach inwestycyjnych.  

 

Radny Jacek Król zapytał o zadanie wykonanie dokumentacji projektowej Etap III. Czy 100 

tys. zł wystarczy na zadanie.  

 

Jagoda Zmarzł, kierownik Wydziału IRE wyjaśniła, że Etap I top budowa obwodnicy 

północnej, Etap II to połączenie obwodnicy ze skrzyżowaniem z ul. Szpaków, a Etap III to 

będzie łącznik od firmy Eko Okna do ul. Spacerowej. Zadanie ma na celu rozpisanie przetargu 

o koncepcję. Kwota 100 tys. zł wystarczy na opracowanie koncepcji.  

 

Radny Jacek Król zapytał o zadanie wykonanie klimatyzacji w budynku przy ul. Piastowskiej.  

 

Jagoda Zmarzł, kierownik Wydziału IRE wyjaśniła, że w budynku przy ul. Piastowskiej 

planowane jest wykonanie klimatyzacji. Był wniosek pracowników. Budynek jest pod 

konserwatorem zabytków. Jest przygotowana koncepcja.  

 

Radny Jacek Król zapytał o zadanie 2G dofinasowanie inwestycji o charakterze ekologicznym 

na kwotę 100 tys. zł.  

 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że zadanie jest związane z wymianą piecy 

węglowych na ekologiczne.  

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2024..  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 
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Hanna Białas, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

PRZECIW (1) 

Jacek Król 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Fąfara, Ireneusz Wiśniewski 

 

Komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” – 1, „wstrzymujących się” – 0,  

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

 

Ad 8.  

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024-2039 (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. 

protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały 

z którym się zapoznali, otworzył dyskusję. 

 

Radny Jacek Król poprosił o omówienie zmian w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2039. 

 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że z dotacji zostały zwiększone dochody bieżące i 

wydatki majątkowe i wydatki bieżące, wraz z czterema zarządzeniami Prezydent Miasta. 

Wprowadza się zadanie wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej szkolenie dzieci i 

młodzieży do lat 21 w terminie od lipca 2024 do czerwca 2026 r. dot. przekazania dotacji dla 

klubów sportowych, gdyż kończy się dwuletnia umowa i należy rozpisać kolejny przetarg na 

kolejne 3 lata. Jest to zadanie wieloletnie i należy go wprowadzić do WPF. Zwiększa się środki 

na zadanie przebudowy ul. Mikołaja z Koźla oraz planują do przystąpienia modernizacji  

ul. Modrzejowa.   

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024-2039. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Hanna Białas, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

PRZECIW (1) 

Jacek Król 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Fąfara, Ireneusz Wiśniewski 

 

Komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” – 1, „wstrzymujących się” – 0,  

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  
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Ad 9.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia zwolnienia z podatku od 

nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego udzielenia 

(projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały 

z którym się zapoznali, otworzył dyskusję. 

 

Radny Fabian Pszon poprosił o wyjaśnienia dot. projektu uchwały.  

 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że w marcu br. Rada Miasta przyjęła uchwałę w 

sprawie ustanowienia zwolnienia z podatku od nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc 

inwestycyjną i warunków jego udzielenia, która obowiązywała do grudnia 2023 r. i wygasła. 

W marcu na podstawie nowych obowiązujących przepisów została podjęta uchwała, lecz w 

uchwale w § 9. był zapis ,,Prawo do zwolnienia z podatku od nieruchomości nie przysługuje: 

przedsiębiorcom, którzy na dzień zgłoszenia, o którym mowa w § 6 ust. 1 pkt 1 lit.a na terenie 

Miasta Kędzierzyn-Koźle zalegają z zapłatą podatków lub innych należności 

publicznoprawnych oraz opłat z tytułu wieczystego użytkowania.” Regionalna Izba 

Obrachunkowa zakwestionowała ten zapis. W kwietniu została podjęta uchwała zmieniająca, 

w którym doszło do wykreślenia zapisu lecz w treści§  1 doszło do pomyłki pisarskiej, co 

zostało zakwestionowane. Aby doprowadzić do jednolitego aktu potrzebnego przedsiębiorcom, 

który będzie czytelny dla odbiorców, uchwała z marca zostaje anulowana i geneza dzisiejszej  

uchwały to przygotowanie aktu jednolitego  

 

Radny Fabian Pszon poprosił o poinformowanie przedsiębiorców o tej zmianie, jak uchwała 

wejdzie w życie, aby zamieścić na stronie wpis wraz z zestawem załączników.  

Radny Jacek Król zapytał czy gmina ma inną możliwość, aby reagować w sytuacji kiedy 

przedsiębiorca zalega z opłatami gminie a stara się o zwolnienie z podatku od nieruchomości 

stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego udzielenia. Jest to nie w 

porządku względem gminy.  

 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że jeżeli przedsiębiorca zalega z opłatami, gmina 

prowadzi windykację na bieżąco, przez Urząd Skarbowy bądź komornika. .Ale jeżeli ten sam 

przedsiębiorca wystąpi o zwolnienie z podatku od nieruchomości stanowiącego regionalną 

pomoc inwestycyjną i warunków jego udzielenia, to gmina musi go udzielić.  

 

Radny Jacek Król uważa, że taki przedsiębiorca nie powinien otrzymać tej ulgi, bo należy dbać 

o budżet i finanse  gminy. Ale skoro Regionalna Izba Obrachunkowa zakwestionowała ten zapis 

w uchwale to jest na szkodę gminy.  

 

Radny Fabian Pszon poinformował, że ma odmienne zdanie, bo jeżeli jest to spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością, wystąpi o zwolnienie z podatku od nieruchomości 

stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną  i ją otrzyma, to być może  rozpocząć inwestycję 

i będzie miał możliwość oddać długi wobec gminy. Gmina starała się nie doprowadzić do takiej 

sytuacji lecz przepisy wyższej instancji RIO zakazały tej procedury.  
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Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia zwolnienia z podatku od 

nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego udzielenia..  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Hanna Białas, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Król 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Fąfara, Ireneusz Wiśniewski 

 

Ad 10. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Kolejny termin komisji został ustalony na 24 czerwca 2024 r. o godz.16:00 

 

Ad 11.  

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący komisji Wojciech Jagiełło podziękował za udział w komisji i zakończył 

obrady o godz. 16:43  tego samego dnia.  

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Spisała A. Dworaczek 


